
 
 

 

13. juni 2024 

 

 

 

I medfør af § 37, stk. 1 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1) Har Naalakkersuisut planer om at lave en ny sprogpolitik? 

a. I så fald, hvilken ændringer sigtes der efter? 

b. Hvis ikke, hvad er begrundelsen? 

2) Hvor meget vil det koste at lave en ny sprogpolitik, og hvilke resurser skal anvendes? 

 

 

(Medlem af Inatsisartut Najaaraq Møller, Siumut) 

 

Begrundelse: 

I forbindelse med Selvstyreloven trådte i kraft, fik vi en ny sproglov, hvor grønlandsk blev det 

offentlige sprog.  

 

Men det har efter min opfattelse ikke gavnet det grønlandske sprog som ønsket, hvorfor alle 

offentlige anliggende stadig bliver oversat til dansk. Det gør, at det grønlandske sprog er blevet 

mere truet. Derudover er f.eks. YouTube en medvirkende årsag til, at børnene er begyndt at tale 

mere engelsk til hinanden, hvorfor der er opstået bekymringer fra nogle lærere om, at grønlandsk 

træder mere i baggrunden. 

 

Jeg ønsker svar inden for 10 arbejdsdage. 


